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Σήμερα ημέρα Πέμπτη 21 Μαρτίου 2013 και ώρα 11:00 το Εθνικό  
Συμβούλιο  Ραδιοτηλεόρασης  συνήλθε  σε  συνεδρίαση,  στην  οποία  
παρέστησαν  ο  Πρόεδρος  του  ΕΣΡ  Ιωάννης  Λασκαρίδης,  η  
Αντιπρόεδρος  Λίνα  Αλεξίου  και  τα  μέλη  Γιάννης  Παπακώστας,  
Κωνσταντίνος  Αποστολάς,  Άρης  Σταθάκης.  Απόντες  τα  μέλη  Εύη  
Δεμίρη και Γεώργιος Στεφανάκης.

I  στορικό-Νομική θεμελίωση  

1. Το  Εθνικό  Συμβούλιο  Ραδιοτηλεόρασης   ασχολήθηκε  με  την  υπό  της 
εταιρείας  με  την επωνυμία  START TV ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ & ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ  
ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ  Α.Ε.  (πρώην  ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ  ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ  &  
ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ  ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ  Α.Ε.),  ιδιοκτήτριας  του  τηλεοπτικού 
σταθμού  με  το  διακριτικό  τίτλο  START  TV  (πρώην  ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ) 
Νομού Κέρκυρας, ενδεχόμενη παραβίαση της ραδιοτηλεοπτικής νομοθεσίας.

2. Η συζήτηση της υποθέσεως πραγματοποιήθηκε την 5η Μαρτίου 2013.

3. Το Εθνικό Συμβούλιο Ραδιοτηλεόρασης έλαβε υπόψη:

Ι.   Το  άρθρο  15,  παρ.  2  του  Συντάγματος,  κατά  το  οποίο  η  ραδιοφωνία  και  η 
τηλεόραση  υπάγονται  στον  άμεσο  έλεγχο  του  Κράτους,  ο  οποίος  έχει  σκοπό  τη 
μετάδοση  προϊόντων  του  λόγου  και  της  τέχνης,  την  εξασφάλιση  της  ποιοτικής 
στάθμης  των  προγραμμάτων  που  επιβάλει  η  κοινωνική  αποστολή  της 
ραδιοτηλεόρασης και η πολιτιστική ανάπτυξη της χώρας, καθώς και το σεβασμό της 
αξίας του ανθρώπου.

ΙΙ. Το άρθρο 1 παρ. 1  του Ν. 3592/2007, κατά το οποίο σκοπός των διατάξεων του 
παρόντος νόμου είναι η αντικειμενική και με ίσους όρους μετάδοση πληροφοριών και 
ειδήσεων.

ΙΙΙ.  Το  άρθρο  3  παρ.  2  του  Ν.  1730/1987,  κατά  το  οποίον  οι  ραδιοτηλεοπτικές 
εκπομπές  διέπονται  από  τις  αρχές  της  αντικειμενικότητας,  πληρότητας  και 
επικαιρότητας της πληροφόρησης.

IV. Το άρθρο 3 του Π.Δ/τος 77/2003, κατά το οποίο το ραδιόφωνο και η τηλεόραση 
πρέπει  να  αναγνωρίζουν και  να  σέβονται  εμπράκτως  τη  διατύπωση διαφορετικών 
απόψεων  και  να  υπερασπίζονται  την  ελευθερία  μεταδόσεώς  τους,  ενώ  οι 
διαφορετικές απόψεις πρέπει να παρουσιάζονται έγκαιρα και με ίσους όρους.  
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V. Το άρθρο 4 παρ. 1 στοιχ. β και ε του Ν. 2863/2000, κατά το οποίον το ΕΣΡ ελέγχει 
την τήρηση της ραδιοτηλεοπτικής νομοθεσίας και επιβάλλει τις από το άρθρο 4 παρ. 
1  του Ν. 2328/1995 προβλεπόμενες  κυρώσεις.

Αιτιολογικό

Εκ των στοιχείων του φακέλου,  της ακροάσεως του εκπροσώπου της εταιρείας με 
την επωνυμία START TV ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ & ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ Α.Ε.  
(πρώην  ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ  ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ  &  ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ  ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ  
Α.Ε.),  ιδιοκτήτριας  του  τηλεοπτικού  σταθμού με  το  διακριτικό  τίτλο  START TV 
(πρώην ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ) Νομού Κέρκυρας,  του υποβληθέντος  υπομνήματος και 
της παρακολουθήσεως, από dvd που απέστειλε στο ΕΣΡ ο τηλεοπτικός σταθμός, της 
εκπομπής  «Υπάρχει  θέμα»  που  μεταδόθηκε κατά  την  12.11.2012,  προέκυψαν  τα 
ακόλουθα:
Σήμανση: κύκλος σε  πλαίσιο  χρώματος  μπλε  (κατάλληλο  –  επιθυμητή  η  γονική 
συναίνεση)  
Παρουσιάστρια: Ηρώ Λέλλα 
Σπύρος  Ζουμπουλίδης –  Αντιπρόεδρος  της  πανελλήνιας  ομοσπονδίας  γονέων 
ΑΜΕΑ
κ. Μπούα – Πρόεδρος γονέων, κηδεμόνων και φίλων ΑΜΕΑ 
Λάμπρος Χαβέλας – Συνεργάτης εκπομπής
Μετά την παρακολούθηση της επίμαχης εκπομπής καταγράψαμε τα ακόλουθα: 
Παρουσιάστρια Κεραυνός εν αιθρία αναφέρει το δελτίο τύπου μεταξύ άλλων αυτή η 
απόφαση  του  σεβασμιότατου  να  κλείσει…  να  αναστείλει  μάλλον  -για  να 
ακριβολογούμε-  λόγω οικονομικής  δυσπραγίας  ένα  κέντρο  το  οποίο  φιλοξενούσε 
παιδιά με βαριά αναπηρία και λειτουργούσε σε χώρους της Ιεράς Μητρόπολης. Θα 
ήθελα να δούμε αν είναι εύκολο τι είπε σήμερα ο σεβασμιότατος. Γιατί ζητήσαμε την 
άποψή του. Όπως φιλοξενήσαμε και δηλώσεις και του κυρίου Ζουμπουλίδη και της 
κυρίας Μπούα… Τι απάντησε στο START για να έχουμε τη δυνατότητα αμέσως μετά 
να συζητήσουμε με τον κύριο Ζουμπουλίδη, την κυρία Μπούα και να βάλουμε τα 
ερωτήματα μας. Πάμε να δούμε τι είπε ο σεβασμιότατος…
Προβάλλεται το κάτωθι βίντεο: 
Η ένδειξη στο κάτω μέρος της οθόνης είναι: 
Ο  ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΗΣ  ΚΕΡΚΥΡΑ  ΒΑΖΕΙ  «ΛΟΥΚΕΤΟ»  ΣΤΟ  ΚΕΝΤΡΟ 
ΠΑΙΔΙΩΝ ΜΕ ΒΑΡΙΕΣ ΑΝΑΠΗΡΙΕΣ 
Νεκτάριος  -  Μητροπολίτης  Κέρκυρας,  Παξών  και  Διαποντίων  Νήσων: 
Εκπλήσσομαι  με  αυτό το  οποίο… Δε  το  διάβασα όλο… με  την ανακοίνωση  της 
Μέλισσας…
Σπηκάζ Αυτά δήλωσε μεταξύ  άλλων στην κάμερα του  START ο σεβασμιότατος 
μητροπολίτης Κέρκυρας, Παξών και Διαποντίων Νήσων Νεκτάριος αναφορικά με το 
κλείσιμο του κέντρου παιδιών με βαριά νοητική στέρηση και πολλαπλές αναπηρίες 
μετά  και  τις  πρώτες  αντιδράσεις.  Ο  μητροπολίτης  Νεκτάριος  έθεσε  στους 
εκπροσώπους του συλλόγου γονέων ατόμων με αναπηρία Κέρκυρας ένα παράδειγμα, 
το οποίο αν υλοποιηθεί θα μπορέσει να μην κλείσει το συγκεκριμένο κέντρο.
Νεκτάριος  -  Μητροπολίτης  Κέρκυρας,  Παξών  και  Διαποντίων  Νήσων: Τους 
πρότεινα  και  τους  είπα  ότι  εμάς  το χρόνο μας  στοιχίζει  αυτή  η  προσπάθεια,  μας 
στοίχιζε 90.000 ευρώ… Και ο κύριος Ζουμπουλίδης είπε ότι και στο Μέλισσα δίνουν 
εισφορές οι γονείς… Εγώ δεν εννοώ να δίνουν εισφορές… Είπα από τον κύκλο των 
μεγάλων αυτών ανθρώπων αν θα μπορούσαν να ευαισθητοποιήσουν την κοινωνία της 
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Κέρκυρας να συμμετέχουν σε αυτή την φιλανθρωπική κίνηση όλοι οι πολίτες, εκείνοι 
οι οποίοι θέλουν και με την πρωτοβουλία της Πρόεδρου, της κυρίας Μπούα και του 
κυρίου  Ζουμπουλίδη  να  συλλέγεται  τουλάχιστον  το  ήμισυ  ποσόν της  λειτουργίας 
αυτής της προσπάθειας που έκανε η Ιερά Μητρόπολη. Και το έτερον ήμισυ είπα: 
μαζέψτε εσείς 40.000 και εγώ άλλες 50.000 θα κόψω το λαιμό μου να τα βρω από 
οπουδήποτε,  προκειμένου  πραγματικά  να  συνεχίσουμε  τη  λειτουργία  του.  Αντί 
βέβαια άλλης απαντήσεως σήμερα έρχεστε και μου φέρνετε αυτή ην ανακοίνωση. 
Ευχαριστώ πάρα πολύ, θα τη λάβω σοβαρά υπόψη και από εκεί και πέρα περιμένω 
την απάντηση τη διαπροσωπική, όπως ήρθε στο γραφείο μου η κυρία Μπούα και ο 
κύριος Ζουμπουλίδης να μου πουν τη δική τους σκέψη. Υπάρχει η δυνατότητα και το 
περιθώριο για να αναστείλουμε τη μη λειτουργία του αυτής της προσπάθειας μας.
Σπηκάζ Ο μητροπολίτης Νεκτάριος αναφέρθηκε στη συνέχεια των δηλώσεών του 
στα  δύσκολα  οικονομικά  που  αντιμετωπίζει  η  τοπική  εκκλησία,  γεγονός  που  τον 
οδήγησε σύμφωνα με τον ίδιο να αναστείλει τη λειτουργία του κέντρου παιδιών με 
βαριά νοητική υστέρηση, αυτισμού και πολλαπλές αναπηρίες. 
Νεκτάριος  -  Μητροπολίτης  Κέρκυρας,  Παξών  και  Διαποντίων  Νήσων: Τα 
πράγματα δυστυχώς και για την εκκλησία έχουν πάρει άλλη τροπή. Δεν υπάρχουν 
όπως γνωρίζετε για όλη την κοινωνία έσοδα. Δεν υπάρχουν και για την εκκλησία. 
Όταν δεν υπάρχουν έσοδα για τον άνθρωπο που έχασε το μεροκάματο του πως θα 
πάει να ανάψει ένα κερί στην Εκκλησία; Δηλαδή τα έσοδα της Εκκλησίας είναι εκ 
των  ανθρώπων  που  έχουν  ανάψει  ένα  κερί.  Άλλη  περιουσία  δεν  υπάρχει.  Το 
παραμύθι  όπως  το  είπαμε  και  άλλη  φορά,  το  μύθο  περί  της  εκκλησιαστικής 
περιουσίας πρέπει να τον απομυθοποιήσουμε. Πρέπει να το καταλάβουν οι άνθρωποι.
Επιστροφή στο στούντιο
Η ένδειξη στο κάτω μέρος της οθόνης είναι: 
Ο  ΜΗΤΡΟΠΟΛΙΤΗΣ  ΚΕΡΚΥΡΑΣ  ΒΑΖΕΙ  «ΛΟΥΚΕΤΟ»  ΣΤΟ  ΚΕΝΤΡΟ 
ΠΑΙΔΙΩΝ ΜΕ ΒΑΡΙΕΣ ΑΝΑΠΗΡΙΕΣ 
Παρουσιάστρια  Λοιπόν…  Αυτά  είπε  σήμερα  ο  σεβασμιότατος  μητροπολίτης 
Κερκύρας, Παξών και Διαποντίων Νήσων Νεκτάριος απαντώντας στο ερώτημα της 
Λένας… 
Λάμπρος  Χαβέλας Ουσιαστικά  αυτό  το  ποίο  θέλει  να  πει  ο  μητροπολίτης,  ο 
σεβασμιότατος είναι να βγείτε με ένα πανέρι να κάνετε έρανο στην τοπική κοινωνία. 
Αυτό ουσιαστικά…
Παρουσιάστρια Βρείτε τα σαράντα, να βάλω εγώ τα άλλα πενήντα για να βγαίνουν 
ενενήντα…
Λάμπρος Χαβέλας Βέβαια… Βέβαια… 
Παρουσιάστρια …για να λειτουργήσει το κέντρο.
Λάμπρος Χαβέλας Και εδώ χρειάζεται παρέμβαση της Ιεράς Μητρόπολης Αθηνών. 
Του αρχιεπισκόπου. Γιατί πραγματικά είναι πρωτοφανές αυτό το οποίο γίνεται. Να 
βάζει λουκέτο σε ένα κέντρο παιδιών με βαριές αναπηρίες η ίδια η Εκκλησία, όπου 
ξέρουμε  τι  ευαισθησία  έχει  η  Εκκλησία.  Και  ξέρουμε  ότι  πάντοτε  ήτανε 
μπροστάρηδες οι κληρικοί  μας,  ο απλός ο κλήρος βέβαια στην αντιμετώπιση των 
προβλημάτων των πολιτών.  Και  σε μία δύσκολη οικονομικά εποχή θα  έπρεπε  να 
βοηθήσει η Εκκλησία και να αντιμετωπίσει τα προβλήματα που ήδη έχουν αυτές οι 
οικογένειες. Εγώ πραγματικά αναρωτιέμαι. Αναρωτιέμαι γιατί ξέρω ότι ο κλήρος έχει 
ευαισθησία.    
Παρουσιάστρια Πάμε να ακούσουμε ένα πρώτο σχόλιο από τον κύριο Ζουμπουλίδη 
και  από  την  κυρία  Μπούα.  Κύριε  Ζουμπουλίδη  να  ξεκινήσουμε  με  εσάς…Σας 
περιμένει λέει στο γραφείο του ξανά για να συζητήσετε. 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Καταρχάς…
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Λάμπρος Χαβέλας Είπε σαράντα χιλιάρικα… Το έθεσε de facto.
Σπύρος Ζουμπουλίδης Θα τα συζητήσουμε αυτά…
Λάμπρος  Χαβέλας Εγώ πάντως  δεσμεύομαι  ότι  θα  μιλήσω αύριο  το πρωί  με  το 
γραφείο του αρχιεπισκόπου. 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Αυτό το σχολείο λειτουργεί εδώ και περίπου είκοσι χρόνια 
και  ήτανε  μια  σημαντική  προσπάθεια  της  Εκκλησίας.  Φιλοξενούσε  περίπου 
δεκαπέντε  παιδιά  με  τις  πιο  βαριές  αναπηρίες  και  με  τις  πιο  μεγάλες  δυσκολίες 
κοινωνικές και οικονομικές στις οικογένειες αυτές. Πολλές από αυτές υπέφεραν από 
την  ίδια  ασθένεια.  Νοητική  υστέρηση,  αυτισμό  μαζί  με  τα  παιδιά  λόγω 
κληρονομικότητας.  Ήταν μια σημαντική προσπάθεια.  Είχε βέβαια πολλές ατέλειες 
αλλά ήταν μια προσπάθεια και για αυτό την Εκκλησία και τους δύο μητροπολίτες όλα 
αυτά  τα  χρόνια  τους  ευχαριστούμε  θερμά  γιατί  όπως  έχω  πει  και  στο  παρελθόν 
δυστυχώς αυτό το ρατσιστικό κράτος,  αυτό το απεχθές κράτος που ξεχωρίζει  δυο 
κατηγορίες παιδιών, τα παιδιά με αναπηρία στον εκπαιδευτικό Καιάδα και τα παιδιά 
χωρίς αναπηρία στα καλύτερα σχολεία… Δυστυχώς για αυτά τα παιδιά ελπίδα ήταν η 
Εκκλησία σε πολλά μέρη της Ελλάδος και ελπίδα των γονιών. Διότι -όπως σας έχω 
ξαναπεί-  είναι  αυτά  τα  παιδιά  εκτός  εκπαιδευτικού  συστήματος  ρατσιστικά  και 
αντισυνταγματικά. Τώρα… 
Παρουσιάστρια Να έρθουμε στο σήμερα;
Σπύρος Ζουμπουλίδης Στο σήμερα… Έχει σημασία που το λέω. Αυτή η προσπάθεια 
ήτανε σημαντική για κάποια παιδιά που θα είναι πραγματικά σε σπίτια φυλακές. Και 
όπως  μας  είπε  ο  σεβασμιότατος  ότι  έμεινε  έκπληκτος  έτσι  και  εμείς  μείναμε 
έκπληκτοι για την ξαφνική διακοπή λειτουργίας. Εγώ ενίσταμαι, τόσο για το ποσό 
που ζητάει όσο και με τον τρόπο με τον οποίο έκλεισε αυτό το κέντρο.  Αυτό το 
κέντρο δεν ήταν απλά παιδιά,  ήταν πολλές βαριές αναπηρίες.  Και έχουμε πει στο 
παρελθόν  ότι  όταν  κλείνει  ένα  σχολείο,  ανοίγει  μία  φυλακή.  Για  λόγους 
εντυπωσιασμού. Εδώ έκλεισε ένα σχολείο με δεκαπέντε παιδιά με βαριές αναπηρίες 
και άνοιξαν δεκαπέντε πραγματικές φυλακές. Φυλακισμένα παιδιά. Και ρωτώ: Αυτά 
τα παιδιά που κάθε μέρα κλαίνε,  κάθε μέρα χτυπιόνται και κάθε μέρα περιμένουν 
αυτό  το  λεωφορείο  με  τον  άγγελο-οδηγό  να  τους  πάρει  και  είναι  κλεισμένα  σε 
μπουντρούμια και σε περιβάλλοντα πολύ άσχημα σήμερα… Τι θα πούμε σε αυτά τα 
παιδιά; Τι θα πούμε στην κόρη μου, η οποία με ρωτάει κάθε πρωί; Γιατί μπαμπά πάει 
η αδερφή μου στο σχολείο και δε με βάζεις στο αυτοκίνητο να πάμε και στο δικό μου; 
Μπορεί ο σεβασμιότατος να έρθει σπίτι μου και στα σπίτια των άλλων δεκατεσσάρων 
παιδιών, να απαντήσει σε αυτό το ερώτημα; Ή η ψυχολόγος-διευθύντρια να μπορέσει 
να βοηθήσει; Ένα τέτοιο σχολείο δεν το κλείνουμε ποτέ με … απόφαση. Χρειάζεται 
μία ειδική προετοιμασία. Ψυχολογική για τους γονείς. Κοινωνική υποστήριξη για τα 
παιδιά. Ψυχολογική υποστήριξη για τους γονείς. Διότι έτσι ξαφνικά που ήρθε μετά 
από δυόμιση περίπου μήνες και αποσιωπήθηκε από όλη την κοινωνία,  από όλους, 
τους  πάντες,  είμαστε  υποχρεωμένοι  να  μπορέσουμε  εμείς  ως  σύλλογος  να 
αναδείξουμε αυτό το θέμα διότι είναι σημαντικό. Και μένω εγώ έκπληκτος όταν ένα 
σχολείο  όπως  στους  Λιαπάδες  και  στη  Λευκίμη  υποχρέωσαν  τα  παιδιά  σε  μία 
γειτονική  λύση  και  επαναστάτησαν  αυτές  οι  περιοχές… Αυτά  τα  παιδιά  που  δεν 
έχουν άλλη επιλογή, καμία παρά μόνο στις φυλακές τους με άθλιες συνθήκες ποιος 
θα τα υποστηρίξει;  Οι κοινωνικοί  δολοφόνοι  που υποστήριξαν τα μέτρα; Και σας 
είπα  σε  προηγούμενη  εκπομπή.  Εκεί  θα  καταλήξουμε.  Στον  Καιάδα  και  στην 
ευθανασία.  Είναι μια ευθανασία αυτή. Είναι  ευθανασία πραγματική όχι κοινωνική 
πλέον. Αύριο πρέπει ο εισαγγελέας να διατάξει ψυχολόγους ειδικούς να δουν αυτά τα 
παιδιά σε ποιες συνθήκες και σε ποια περιβάλλοντα ζουν σήμερα. Δεν μπορεί αυτή η 
πολιτεία που λέγεται ευρωπαϊκή χώρα να δημιουργεί τέτοιες συνθήκες σε παιδιά με 
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αναπηρία 15, 16, 17 χρονών. Είναι έγκλημα αυτό. Εκπαιδευτικό, πολιτικό, κοινωνικό. 
Πότε επιτέλους θα επέμβει κάποιος υπεύθυνος σε αυτή τη χώρα; Λεφτά, χρήματα, 
περικοπές μισθών, συντάξεις… Αυτή είναι η κοινωνία μας; Όταν ήμουν στο δήμο 
αντιδήμαρχος  έλεγα  να  γίνουμε  κοινωνικό  κράτος.  Να  φύγουμε  από  το 
δημαρχοκεντρικό σύστημα. Το ίδιο έχουμε ένα πρωθυπουργικό, διδακτορικό αυτή τη 
στιγμή. Αυτά τα παιδιά τα έστειλαν στις  φυλακές  τους.  Αυτή είναι  η πραγματική 
κατάσταση.  Και  καλώ  στο  βήμα  αυτό  κατ’  επανάληψιν  οποιοδήποτε  αρμόδιο  να 
έρθει εδώ να τα συζητήσουμε. Κανένας δεν εισακούστηκε σε αυτό το αίτημα μας 
κυρία  Λέλα.  Το  έχουμε  ξαναπεί  σε  αυτό  το  βήμα.  Να  τους  εξηγήσω γιατί  είναι 
κοινωνικοί δολοφόνοι. Το απέδειξαν σήμερα. Το απέδειξαν σήμερα. Παιδιά με τις 
βαρύτερες  αναπηρίες  και  θέλουμε 40000. Να σας πω το γιατί.  Για αυτό έχω την 
ένσταση  μου.  Αν  θέλετε  να  το  αναλύσουμε  και  στη  συνέχεια.  Αυτή  είναι  η 
πραγματικότητα.
Θέλω να ακούσουμε και την κυρία Μπούα… Εγώ δεν έχω κάτι να πω. Ειλικρινά. 
Παρουσιάστρια Νομίζω ότι ο κύριος Ζουμπουλίδης περιέγραψε μία κατάσταση που 
αν  κάποιος  δεν  τη  ζει,  δεν  μπορεί  να  την  κατανοήσει.  Και  εδώ  έρχεται  και  η 
ευαισθησία της Εκκλησίας. Αυτό που είπε και ο Λάμπρος ο Χαβέλας νωρίτερα… 
Όπως τόσα χρόνια έτσι και τώρα.
Λάμπρος  Χαβέλας Εδώ  υπάρχουν  μητροπόλεις  οι  οποίες  έχον  την  οικονομική 
δυνατότητα. Υπάρχουν μητροπόλεις, οι οποίες είναι φτωχές. Δεν μπορώ να φανταστώ 
ότι η μητρόπολη Κέρκυρας είναι φτωχή. Το γράφει εδώ και το δελτίο τύπου…
Παρουσιάστρια Συγγνώμη Λάμπρο… Επέτρεψε μου… να διευκρινίσουμε ότι επειδή 
η εκπομπή είναι ζωντανή, αν θέλει να παρέμβει κάποιος από τη μητρόπολη με πολύ 
χαρά να τον ακούσουμε τηλεφωνικά. Είμαστε στη διάθεση τους… Αλλά ειλικρινά 
δεν ξέρω τι να πω…
Σπύρος Ζουμπουλίδης Να εξηγήσω …
Παρουσιάστρια  Να ακούσουμε λίγο την κυρία Μπούα; Να μας κάνει  ένα πρώτο 
σχόλιο κύριε Ζουμπουλίδη και να έρθουμε μετά σε εσάς ξανά; Κυρία Μπούα…
κ. Μπούα Νομίζω ότι όλα αυτά που είπε ο κύριος Ζουμπουλίδης είναι η αλήθεια. 
Μία  αλήθεια  που  πονάει  δυστυχώς…  Ξέρετε  μία  μέρα  μία  μάνα  με  ένα  παιδί 
αυτιστικό μου είπε ότι με ειδοποίησαν ότι κάποιο αυτοκίνητο χτύπησε το παιδί μου 
και ίσως πέθανε. Και είπα μέσα μου: ευτυχώς. Ίσως αυτό τα λέει όλα. Αλλά ξέρετε τι 
είναι αυτό που με θλίβει; Μιλάμε συνέχεια για τα χρήματα. Πρέπει το αντίτιμο να 
είναι μονίμως τα χρήματα.
Λάμπρος Χαβέλας Εάν η Εκκλησία βλέπει και το κάθε παιδί ως ευρώ, πραγματικά 
δεν ξέρω τι να πω… 
κ. Μπούα Ξέρετε οι Έλληνες είμαστε ευαίσθητος λαός. Μην κοιτάτε…
Λάμπρος Χαβέλας Και ο κλήρος είναι ευαίσθητος…
κ. Μπούα Και ο κλήρος έλληνας είναι…
Λάμπρος Χαβέλας Και οι ιερείς είναι ευαίσθητοι… 
κ. Μπούα Είμαστε όλοι ευαίσθητοι. Και δεν μπορούμε να παραδεχτούμε αυτή την 
κατάσταση. Δηλαδή εάν δεν υπάρχει χρήμα η λέξη αγάπη έχει φύγει; Δεν μπορούμε 
να κάνουμε τίποτε με αυτό; Ίσως φταίμε και εμείς γιατί μονίμως λέμε: τα άτομα με 
αναπηρία. 
Λάμπρος Χαβέλας Με ειδικές ικανότητες.
κ. Μπούα Όχι. Και αυτό λάθος είναι. Με αναπηρία είναι. Αλλά εγώ δεν θα εστιάσω 
εκεί. Όταν εμείς τα αποκαλούμε άτομα και όχι πρόσωπα… Όπως ξέρετε η ελληνική 
γλώσσα είναι  μια υπέροχη γλώσσα. Και το πρόσωπο το οποίο προέρχεται από το 
προς-όψομαι,  έρχομαι  προς  εσένα,  δημιουργεί  μία  σχέση.  Που  έχει  πάει  αυτή  η 
σχέση;
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Παρουσιάστρια Κυρία Μπούα… Και εσείς και ο κύριος Ζουμπουλίδης είστε πάντα 
ευγενείς  στον  τρόπο  που  τοποθετείστε  για  μεγάλα  ζητήματα  του  αναπηρικού 
κινήματος. Εγώ θα πω το εξής. Εγώ περιμένω την Εκκλησία της Κέρκυρας με την 
ευαισθησία που τη διακρίνει να ανοίξει την αγκαλιά της και να βρει τρόπο αυτά τα 15 
παιδιά…  χωρίς  να  σημαίνει  αυτό  ότι  δεν  κατανοούμε  αυτό  το  οποίο  λέει  ο 
σεβασμιότατος ότι δεν υπάρχουν χρήματα… Αλλά…
Λάμπρος Χαβέλας Πόσα χρήματα είναι; Πόσα χρήματα χρειάζονται; 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Πολύ λιγότερα.
Λάμπρος  Χαβέλας Αν  το  βλέπουμε  και  έτσι  καθαρά  λογιστικά.  Πόσα  χρήματα 
χρειάζονται;       
κ. Μπούα Να σας πω πόσα χρήματα χρειάζονται;
Λάμπρος  Χαβέλας Και  να  παρακαλέσω  τους  συναδέρφους  στο  κοντρόλ…  «Ο 
μητροπολίτης Κέρκυρας έβαλε λουκέτο». Όχι «βάζει λουκέτο». «Έβαλε λουκέτο». 
Παρουσιάστρια Ο μητροπολίτης έκανε  λόγο για 90000 ευρώ.  Και είπε  βάλτε  τα 
40000, να βρω τα 50000. Και αν κάνω λάθος διορθώστε με. Εγώ αυτό άκουσα να 
λέει. Για τέτοιο ποσό μιλάμε;  
Σπύρος Ζουμπουλίδης Όχι.
κ. Μπούα Μπορώ να σας πω κάτι;
Παρουσιάστρια Ναι, κυρία Μπούα. Και αμέσως μετά ο κύριος Ζουμπουλίδης.   
κ. Μπούα  Εάν κρίνω… Βέβαια εγώ δεν είμαι σε θέση να μπω στα οικονομικά της 
μητρόπολης ούτε και είναι η δουλειά μας αυτή… Αν κρίνω όμως από το κέντρο που 
λειτουργούμε εμείς…
Παρουσιάστρια Μιλάτε για τη Μέλισσα…
κ. Μπούα Μιλάω για τη Μέλισσα.    
Παρουσιάστρια Για να καταλαβαίνουν και οι τηλεθεατές μας… 
κ. Μπούα Έχουμε 130.000 ευρώ έξοδα το χρόνο, έχουμε δέκα άτομα προσωπικό και 
έχουμε  24  παιδιά.  Σύμφωνοι…  Οι  πιο  βαριές  αναπηρίες  θέλουν  ίσως  κάποιο 
προσωπικό επιπλέον. Από όσο ξέρω όμως στην Ιερά Μητρόπολη ήταν τρία άτομα; 
Αν δεν  κάνω λάθος… Συν τον  οδηγό.  Τα  90000 αυτά ευρώ ίσως… δεν ξέρω… 
Προσωπικά μου φαίνεται υπερβολικό. 
Παρουσιάστρια Να βάλω και κάτι άλλο στη συζήτηση; Το οποίο βάζετε και εσείς 
στο δελτίο τύπου. Υπάρχει και ο εθελοντισμός.
κ. Μπούα Ασφαλώς. Αλλά αυτό είναι ένα άλλο…
Παρουσιάστρια Δηλαδή  είναι  τρεις,  χρειαζόμαστε  και  πέντε  ώρες  κάποιος  να 
απασχολήσει αυτά τα παιδιά, θα υπάρξει και ένας εθελοντής για δύο ώρες, για μία 
ώρα… Θα υπάρξει.  Και  έχει  αποδειχθεί  στο  παρελθόν  πριν  μπούμε  σε  αυτή  την 
κατάσταση. Με την οικονομική δυσπραγία.  
κ. Μπούα Κυρία Λέλα… Αν μου επιτρέπετε… Εμείς από την ημέρα που έγινε αυτό 
δεν  έχουμε  μείνει  με  σταυρωμένα  τα  χέρια.  Έχουμε  αμοληθεί  και  ψάχνουμε  να 
βρούμε κάποιο χώρο διότι εάν βρεθούμε στην ανάγκη δε θα επιτρέψουμε στον εαυτό 
μας στα παιδιά αυτά να είναι  κλεισμένα.  Ο τρόπος που σκεφτόμαστε είναι  αυτός 
ακριβώς. Να αποταθούμε σε όλη την Κέρκυρα και είναι αλήθεια ότι στις 100.000 
κόσμου που υπάρχουν, θα υπάρξουν και κάποιοι εθελοντές, οι οποίοι θα θελήσουν να 
έρθουν  λίγες  ώρες…  Μιλούσαμε  για  τρεις  ώρες  την  ημέρα  που  ήταν  αυτή  η 
απασχόληση. Λοιπόν… Δε θα μπορέσουν να βρεθούνε; Κάποιος που να τους κάνει 
ζωγραφική,  κάποιος  που  να  τους  κάνει  μουσική,  κάποιος  που  να  τους  διαβάζει 
παραμύθια…
Λάμπρος Χαβέλας Είμαι σίγουρος ότι θα βρεθεί.
κ. Μπούα Θα βρεθούνε. Εμείς το πιστεύουμε αυτό. 
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Λάμπρος Χαβέλας Να ρωτήσω κάτι; Μιλήσατε με τον σεβασμιότατο; Του είπατε να 
σας παραχωρήσει έστω το χώρο; Και από εκεί και πέρα εθελοντικά να μπορέσει να 
λειτουργήσει το συγκεκριμένο κέντρο. 
κ. Μπούα Κοιτάξτε… Σε πρώτη φάση όταν τον είδαμε είπαμε και αυτό. Αν μπορεί 
να μας δώσει το χώρο να τον λειτουργήσουμε. Βέβαια εντάξει, δεν…
Λάμπρος Χαβέλας Τι σας είπε;        
κ. Μπούα Δεν ήταν δυνατόν να μας δώσει το χώρο…
Λάμπρος Χαβέλας Για ποιο λόγο;    
κ. Μπούα Ήτανε και πολύ βιαστικός για κάποιο ταξίδι που θα πήγαινε… Μπορεί να 
μην είχαμε και αρκετό χρόνο να το συζητήσουμε. Όμως εμείς πιστεύουμε ακράδαντα 
ότι μπορεί αυτό το κέντρο να λειτουργήσει…
Παρουσιάστρια Πρέπει να λειτουργήσει κυρία Μπούα… Δεν είναι μόνο αν μπορεί. 
Πρέπει να λειτουργήσει!
Λάμπρος Χαβέλας Είστε πολύ ευγενική κυρία Μπούα. Είστε πολύ ευγενική.
Παρουσιάστρια Πρέπει να λειτουργήσει!  Και εδώ δεν έχει να κάνει μόνο με την 
Εκκλησία που το διαχειρίστηκε τόσο μεγάλο διάστημα. Έχει να κάνει με την τοπική 
κοινωνία και την τοπική αυτοδιοίκηση. Οι ηγέτες πολιτικοί σε τοπικό επίπεδο δεν 
είναι μόνο για να φέρνουν έργα στο νομό. Είναι και για να ασκούν και κοινωνική 
πολιτική.  Και  εδώ  πρέπει  να  πρωταγωνιστήσουν.  Επί  της  ουσίας.  Κύριε 
Ζουμπουλίδη…
Σπύρος  Ζουμπουλίδης Καταρχάς  να  βάλουμε  τα  πράγματα  σε  τάξη…  Όταν 
επισκεφθήκαμε τον σεβασμιότατο δε μας ζήτησε 40000. μας ζήτησε μόνο 20000…
Λάμπρος Χαβέλας Ανέβηκε δηλαδή το ποσό… 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Δεύτερον. Η διαμαρτυρία που ξεκινήσαμε σήμερα δεν ήταν 
της κυρίας Μπούα και της κυρίας Κοντού. Το Σάββατο που μας πέρασε έγινε μία 
πολυπληθής γενική συνέλευση στο σύλλογο μας, στην αίθουσα της Μέλισσας και 
αποφάσισε αυτή η γενική συνέλευση ομόφωνα να βγούμε προς τα έξω… Δεν είναι 
δηλαδή  προσωπική  υπόθεση…  Να  βγούμε  προς  τα  έξω  και  να  αναδείξουμε  το 
σοβαρότερο για εμένα πρόβλημα της Κέρκυρας σήμερα. Αυτό είναι το σοβαρότερο. 
Έτσι;  Λοιπόν…  Αυτό  το  σχολείο  ήτανε  μια  προσπάθεια  σημαντική  με  πολλές 
ελλείψεις τις οποίες εμείς σεβόμαστε. Ποτέ δεν είπαμε… Λειτουργούσε μόνο τρεις 
ώρες με τρία άτομα προσωπικό. Αυτό σημαίνει με την εμπειρία τόσων χρόνων που 
είμαι σε αυτό το χώρο, το μάξιμουμ που το κοστολογώ και σε αυτό το σημείο έκανε 
την  πρόταση η  κυρία  Μπούα για  το  χώρο,  δεν  είναι  25000 ευρώ το  χρόνο.  Και 
ρωτάω. Σε αυτήν την πολιτισμική και πλούσια Κέρκυρα αξίζει σήμερα να ανοίξουν 
δεκαπέντε  ταυτόχρονα  φυλακές;  Ε,  τότε  να  πούμε  αυτή  η  Κέρκυρα  μας  αξίζει 
κύριοι… Αυτή η Κέρκυρα μας αξίζει όταν στέλνουμε σε φυλακές και σε σύγχρονο 
Καιάδα δεκαπέντε παιδιά με τις βαρύτερες αναπηρίες. ..…
Η ένδειξη στο κάτω μέρος της οθόνης είναι: 
ΕΚΛΕΙΣΕ  ΤΟ  ΚΕΝΤΡΟ  ΓΙΑ  ΤΑ  ΠΑΙΔΙΑ  ΜΕ  ΑΝΑΠΗΡΙΑ  ΤΗΣ  ΙΕΡΑΣ 
ΜΗΤΡΟΠΟΛΗΣ
Παρουσιάστρια  Ρώτησαν πριν από λίγο οι τηλεθεατές εάν απευθύνθηκαν στο δήμο 
για παράδειγμα… Για θέμα στέγασης. Γιατί υπάρχουν οικήματα του δήμου Κέρκυρας 
που  ενδεχομένως  να  είναι  και  ισόγεια  για  να  μπορούν  αυτά  τα  παιδιά  να  έχουν 
πρόσβαση.  Αλλά  ειλικρινά  ποτέ  δε  φανταζόμουν  ότι  θα  φτάναμε  στο  σημείο  να 
κάνουμε μια συζήτηση για το ότι έκλεισε το κέντρο για τα παιδιά. 
Λάμπρος  Χαβέλας Εγώ  διαβάζω  ένα  απόσπασμα  από  το  δελτίο  τύπου 
απευθυνόμενος  στο σεβασμιότατο μητροπολίτη.  Λέει:  «…αλλά ακόμη και  αν δεν 
ανταποκριθεί κανείς, πράγμα το οποίο θα μας ήταν δύσκολο να αποδεχθούμε αφού 
εσείς μας έχετε διαβεβαιώσει ότι για την αγάπη των Ρώσων προς των άγιο μας και 
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τον ελληνικό λαό, γιατί απεμπολείται η κατά άνθρωπο δύναμη της Εκκλησίας μας 
που  παραμένει  ακόμη  ο  μόνος  κοινωνικός  οργανισμός  που  διαθέτει  γνήσιο  και 
ανιδιοτελή  εθελοντισμό;  Ας  θυμηθούμε  τις  δικές  σας  πρωτοβουλίες:  συσσίτιο, 
κοινωνικό  παντοπωλείο,  σχολές  γονέων,  κατηχητικά  σχολεία,  μουσική  σχολή, 
κατασκηνώσεις, οι οποίες στηρίζονται κατ’ εξοχήν -για να μην πούμε αποκλειστικά- 
στον εθελοντισμό,  γεγονός  που αποδεικνύει  στην πράξη ότι  η  Εκκλησία  διαθέτει 
εθελοντές όλων των επιπέδων από επιστήμονες μέχρι απλούς εργάτες».
Παρουσιάστρια  Και αυτό με το θέμα του προσκυνήματος το έχει και νωρίτερα που 
λέει: απευθυνθήκατε στους χριστιανούς της δύσης και της ανατολής, ιδιαίτερα τους 
Ρώσους που κατά χιλιάδες προσέρχονται να προσκυνήσουν τον άγιό μας προκειμένου 
υποστηρίξουν την προσπάθεια αυτή; Είναι ερωτήματα που απευθύνονται και στον 
Μητροπολίτη, κυρία Μπούα και κύριε Ζουμπουλίδη. 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Καταρχάς αυτό που ξεκινήσατε και ρωτήσατε στην αρχή αν 
απευθυνόμαστε στο δήμο…  Κοιτάξτε… Εμείς αποφασίσαμε στη γενική συνέλευση 
ένα σχεδιασμό για τα επόμενα βήματα. Το πρώτο και σπουδαιότερο είναι αυτό το 
σημαντικότατο  πρόβλημα  της  Κέρκυρας  να  αναδειχθεί  δημόσια  διότι  ήσσονος 
σημασίας προβλήματα τα κάνατε πρώτο θέμα. Πιστεύω ότι αξίζει αυτό το μέγιστο 
πρόβλημα να είναι σήμερα το πρώτο θέμα που απασχολεί τις Αρχές και την κοινωνία, 
την ευαισθητοποιημένη αποδεδειγμένα κοινωνία της Κέρκυρας. 
Παρουσιάστρια Κύριε Ζουμπουλίδη, συγγνώμη που θα σας διακόψω αλλά μαζί με 
το  Λάμπρο  το  Χαβέλα  στη  σύσκεψη  που  κάναμε  σήμερα  για  τη  θεματολογία, 
αποφασίσαμε και ήταν…
Λάμπρος Χαβέλας Πρώτο θέμα στο δελτίο ειδήσεων του START.
Σπύρος Ζουμπουλίδης Δε λέμε μόνο σήμερα. Λέω γενικά.
Παρουσιάστρια Ακολούθησε οποιοδήποτε πολιτικό,  οποιαδήποτε κινητοποίηση, ο 
προϋπολογισμός… Όλα αυτά τα οποία είναι πολύ σοβαρά αλλά …
Σπύρος Ζουμπουλίδης Και σας ευχαριστούμε θερμά.
Παρουσιάστρια Όχι… Δεν το κάνουμε και δε το λέω για να μας ευχαριστήσετε απλά 
γιατί είναι ο τρόπος που εδώ στο START έτσι σκεφτόμαστε. 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Τα επόμενα βήματα είναι σημαντικά διότι θα ακολουθήσουν 
επαφές με όλους τους αρμόδιους. Θέλουμε να κάνουμε κοινωνούς και υπεύθυνους…
Παρουσιάστρια Κύριε  Ζουμπουλίδη  μέχρι  να  κάνετε  τις  επαφές… εσείς  ο  ίδιος 
είπατε ότι έκλεισε ένα σχολείο και ανοίξανε δεκαπέντε φυλακές…
Σπύρος Ζουμπουλίδης Αυτά θα γίνουνε τις επόμενες μέρες. Δε θα γίνουνε μετά από 
ένα  μήνα…  Τις  επόμενες  μέρες…  και  βέβαια  αν  δε  βρούμε  ανταπόκριση  θα 
προβούμε  σε  κινητοποιήσεις  και  βέβαια  καταγγελίες  που  είμαστε  υποχρεωμένοι 
πλέον να φτάσουμε μέχρι και στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Είναι πολύ μεγάλο το θέμα 
διότι δεν μπορούμε να φερόμαστε σε αυτά τα παιδιά και σε αυτές τις οικογένειες 
τόσο πολύ ρατσιστικά. 
Λάμπρος Χαβέλας Κύριε Ζουμπουλίδη…  Εγώ θέλω να ρωτήσω το εξής… Και κατ’ 
εμέ ίσως θα ήταν η πρώτη κίνηση που θα έπρεπε να κάνετε. Έτσι από έναν ταπεινό 
δημοσιογράφο  μια  συμβουλή…  Μία  επιστολή  στον  Αρχιεπίσκοπο.  Το  πρώτο 
πράγμα. Δεν είναι δύσκολο να συντάξετε μια επιστολή και να του παρουσιάσετε αυτό 
ακριβώς το οποίο συμβαίνει. Είναι πολύ σημαντικό αυτό το οποίο είπατε στην αρχή 
της εκπομπής για τον εισαγγελέα. Γιατί πραγματικά για αυτά τα παιδιά, για αυτό το 
οποίο  συμβαίνει  πρέπει  να  παρέμβει  ο  εισαγγελέας.  Και  τρίτον  είναι  πάρα  πολύ 
σημαντικό να παρέμβει η τοπική αρχή. Και να δει τι μπορεί να γίνει. Δεν μπορεί να 
συνεχίσουν αυτά τα παιδιά να συνεχίσουν να είναι μέσα σε ένα σπίτι, σε αυτές τις 
φυλακές  που λέτε… Και να ρωτήσω κάτι  τελευταίο.  Θεωρείτε  ότι  έχει  κλείσει  η 
πόρτα του Αρχιεπισκόπου; Του μητροπολίτη συγγνώμη…για εσάς;
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Σπύρος  Ζουμπουλίδης Προφανώς  όχι.  Διότι  για  να  τον  επισκεφθούμε  και  να 
προσπαθούμε να τον ευαισθητοποιήσουμε…
Λάμπρος Χαβέλας Μα, σε εσάς ζήτησε 20000, στην κάμερα του START είπε 40000 
ευρώ. Έχετε αυτά τα χρήματα;
Σπύρος Ζουμπουλίδης Προφανώς όχι. Και απευθύνομαι στο σεβασμιότατο με πολύ 
μεγάλο  σεβασμό.  Είναι  αυτή  τη  στοργή  που  δίδαξε  ο  Ιησούς  Χριστός   και  το 
ευαγγέλιο, αυτή η αγάπη και αυτός ο χιτώνας όπως μας μάθανε και στο σχολείο να 
μην το  στερηθούν  τα  πιο  ανυπεράσπιστα παιδιά  της  κερκυραϊκής  κοινωνίας.  Και 
κυρία Λέλλααν θυμόσαστε στην προηγούμενη εκπομπή σας είχα πει από αυτό το 
βήμα το εξής: τα πρώτα θύματα αυτών των μέτρων θα είναι τα άτομα με αναπηρία. 
Δεν περίμενα ποτέ να τη δούμε από την Εκκλησία και από την αγάπη του Ιησού 
Χριστού παρά από το ανάλγητο αυτό κράτος. Για αυτό ήταν τεράστια η έκπληξή μου. 
Και αν θέλετε να καταθέσω και την ψυχή μου απόψε. Αγωνίστηκα είκοσι ολόκληρα 
χρόνια,  τακτοποιώντας  πολλές  οικογένειες  σε  αυτό  το  χώρο  και  ήμουνα  στην 
Κέρκυρα και στην Ελλάδα με αυτές τις ιδιότητες μου. Και για να μην χαλάσω την 
πολύ καλή συνεργασία με την Εκκλησία της Κέρκυρας όταν ίδρυσα το κέντρο ειδικής 
αγωγής «Η Μέλισσα» όπως γίνεται σε άλλους νομούς και σε άλλους συλλόγους, το 
πρώτο παιδί που θα έπρεπε να μπει μέσα στη Μέλισσα θα ήταν το δικό μου… Και 
όμως  εμπιστευόμενος  την  Εκκλησία  της  Κέρκυρας  το  άφησα  εκεί,  έστω  και  με 
μικρότερες  συνθήκες  εκπαίδευσης.  Και  σήμερα  νιώθω  τύψεις  γιατί  για  αυτή  τη 
συνεργασία τιμωρούμαι και προσωπικά. Για αυτό εκπλήσσομαι και για αυτό είμαι 
οργισμένος. Εάν πρέπει να τιμηθεί ένας άνθρωπος με αυτή την ποινή τότε τη δέχομαι 
από την Εκκλησία. Όχι όμως με αυτές τις συνθήκες. Διότι εγώ πρέπει να απολογηθώ 
σε αυτό το παιδί και στα υπόλοιπα παιδιά και στις  οικογένειες.  Διότι  τόσο καιρό 
κάναμε υπομονή, είχαμε τη συνεργασία ακριβώς για να μη βρεθούμε σε αυτή την 
κατάσταση. Είναι κρίμα αυτά τα παιδιά να τα υπολογίζουμε λογιστικά, χωρίς καμία 
κοινωνική υποστήριξη, καμία ψυχολογική υποστήριξη, καθόλου αγάπη και στοργή. 
Αυτό που δίδαξε το ευαγγέλιο. Για αυτό είμαι οργισμένος, για αυτό εκπλήσσομαι και 
για αυτό πραγματικά δεν ξέρω πως θα κοιμηθούμε το βράδυ όλοι μας. Όχι μόνο η 
δική μου… Και ποιος θα σταματήσει τα χτυπήματα των αυτιστικών αυτών παιδιών 
στους τοίχους,  να κυλιόνται  κάτω… Για αυτό είπα να επέμβει  ο εισαγγελέας.  Να 
εξετάσει  τις  συνθήκες  που διαβιούν  αυτά τα παιδιά.  Είναι  ώρα να ξεσκεπαστούν 
κάποιοι  αρμόδιοι-αναρμόδιοι  που τον παράγοντα άνθρωπο τον υπολογίζουν με το 
χρήμα. Για αυτό φτάσαμε εκεί που φτάσαμε. Ενώ αυτοί που θα έπρεπε να είναι στις 
φυλακές, είναι υπό την ασυλία της βουλής. Και τα ανυπεράσπιστα παιδιά μας είναι 
στις  φυλακές  που άνοιξαν οι  καταχραστές  του δημοσίου  χρήματος.  Αυτή είναι  η 
αλήθεια της κοινωνίας μας.
Παρουσιάστρια Κύριε Ζουμπουλίδη, είστε πολύ σκληρός.
Σπύρος  Ζουμπουλίδης Είμαι  σκληρός  σε  αυτούς  που  φέρονται  σκληρά  στην 
κοινωνία και στα παιδιά μας. Και σας είπα… Εάν θέλουνε, εδώ είναι το βήμα, να 
μπορούμε  τεκμηριωμένα  να  ανταλλάξουμε  και  να  δικαιολογήσουμε  αυτές  τις 
κατηγορίες. Είμαι έτοιμος οποιαδήποτε στιγμή στο κανάλι σας εδώ… Το έχω πει κατ’ 
επανάληψη. Είναι κοινωνικοί δολοφόνοι. Απλά πράγματα… Αυτοί που οδηγούν σε 
αυτές τις καταστάσεις, σε αυτές τις άθλιες λύσεις. 
Παρουσιάστρια Να επαναλάβουμε ότι μιλάμε για ένα κέντρο κυρίες και κύριοι το 
οποίο λειτουργούσε για παιδιά με βαριά νοητική στέρηση, αυτισμό και πολλαπλές 
αναπηρίες. Όπως και να το περιγράψουμε εμείς, εάν δε βιώσει κάποιος μια τέτοια 
κατάσταση στην καθημερινότητα και όχι μία φορά, να το δει, να περάσει και να φύγει 
δεν μπορεί να κατανοήσει ούτε τον αγώνα ούτε τον πόνο των οικογενειών αυτών. 
Ούτε την οικονομική αιμορραγία. Γιατί υπάρχουν οικογένειες με παιδιά στο κρεβάτι, 
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που δεν μπορούν να κουνηθούν, που ζούνε από ένα επίδομα, που είναι στην ανεργία 
και που συμβαίνουν όλα όσα μας περιγράφουν απόψε η κυρία Μπούα και ο κύριος 
Ζουμπουλίδης. 
Λάμπρος Χαβέλας Και αντ’ αυτού ο σεβασμιότατος μητροπολίτης εδώ του νησιού τι 
ζητάει; 40000 ευρώ από τις οικογένειες προκειμένου να προσθέσει και εκείνος άλλα 
50000 για  να συνεχίσει  να λειτουργεί  το συγκεκριμένο  κέντρο.  Δεν  ξέρω… Εγώ 
αφήνω τους τηλεθεατές να κάνουν τα δικά τους σχόλια.
Παρουσιάστρια Κυρία  Μπούα…  Εδώ  στο  δελτίο  τύπου  λέτε  ότι  καλόπιστα 
επιθυμείτε  μέσα  από  την  επιστολή  να  προβληματίσετε  τους  γονείς  παιδιών  με 
αναπηρία αφού τα σχολεία αυτά αποτελούν το μοναδικό αρωγό στον καθημερινό σας 
γολγοθά. Σε αυτούς λοιπόν τους ανθρώπους που μας παρακολουθούν απόψε και δε 
μιλώ για τους τηλεθεατές μας γιατί από τη συμμετοχή τους και μόνο καταλαβαίνουμε 
πόση ευαισθησία έχουν. Αλλά σε όλους τους άλλους φορείς αυτού του νησιού τι θα 
λέγατε;
κ. Μπούα Μπορεί ένας φορέας να καταλάβει το γολγοθά ενός γονιού; Το πιστεύετε 
αυτό;
Παρουσιάστρια Δεν το πιστεύω. Έχω μια ελπίδα όμως… Μήπως κάποια στιγμή εδώ 
που  έχει  φτάσει  η  χώρα  μας  και  εκεί  που  φτάσαμε  όλοι  μας  και  σαν  κοινωνία, 
ανοίξουμε τα αυτιά μας και τις καρδιές μας μαζί.  
κ. Μπούα Ξέρετε…
Παρουσιάστρια Και  γίνουμε  κοινωνοί  του  προβλήματος.  Δε  σημαίνει  επειδή  τα 
παιδιά μας είναι καλά αύριο ο μη γένοιτο δε θα πάθουν κάτι… Γιατί δε γεννιόνται 
μόνο παιδιά με αναπηρία ή άνθρωποι με αναπηρία, αποκτούν και στην πορεία της 
ζωής τους. Από ένα ατύχημα. Ένα τροχαίο. Και απεύχομαι κάτι τέτοιο. Αλλά πρέπει 
να το συνειδητοποιήσουμε όλοι αυτό.
κ. Μπούα Το να περάσει κανείς από τη μία κατάσταση στην άλλη είναι πάρα πολύ 
εύκολο. Και είναι ακριβώς αυτό που είπατε. Σήμερα είμαστε μια χαρά, αύριο δεν 
ξέρουμε  ποτέ  πως  ξημερώνουμε.  Αλλά  δεν  είναι  αυτό.  Είναι  αυτό  που  είπατε 
προηγουμένως… Πως  είναι  δυνατόν  τα  παιδιά  να  μετριούνται  με  χρήμα.  Επειδή 
ζούμε σε μία τόσο ατομοκεντρική κοινωνία, που τα πάντα έχουν ως αντάλλαγμα το 
χρήμα. Αυτά τα παιδιά, τα περισσότερα δεν μπορούν καν να δουλέψουν, άρα είναι 
μονάδες που δεν αποφέρουν χρήμα. Άρα γιατί να τους δώσουμε εκπαίδευση; Γιατί να 
τους  δώσουμε  σπίτια;  Γιατί  να  τους  δώσουμε  κάτι;  Δεν  έχουνε  σαν  αντίτιμο  το 
χρήμα. Είναι «άχρηστα».
Λάμπρος Χαβέλας Και τα πετάμε στον καιάδα; 
κ. Μπούα Ναι. Αυτό κάνουμε. Ξέρετε… Είναι τόσο υποκριτική αυτή η κοινωνία…
Λέει ότι ναι, εγώ κάτι κάνω για τα καημένα τα παιδάκια… Καλύτερα ο καιάδας. Θα 
ήταν πολύ πιο τίμιο.
Λάμπρος Χαβέλας Θα ήταν λύτρωση. 
κ. Μπούα Ναι… Και θα ήταν πολύ πιο τίμιο. Θα ήταν πολύ πιο ντόμπρο. Δηλαδή 
καλυπτόμαστε πίσω από ωραίες φράσεις και στην ουσία τι κάνουμε; Τι κάνουμε; 
Λάμπρος  Χαβέλας Να  σας  ρωτήσω  κάτι;  Θα  ήθελα  να  ρωτήσω  και  τους  δύο. 
Θεωρείτε  ότι  εάν παρακάμψουμε τη μητρόπολη,  η οποία ζητάει  τα συγκεκριμένα 
40000  ευρώ  από  τις  οικογένειες,  μπορεί  να  βρεθεί  κάποιος  άλλος  που  να 
παραχωρήσει  ένα  χώρο…να  βρεθούν  εθελοντές,  που  να  μπορούν  να 
απασχοληθούν… για λίγες ώρες με αυτά τα παιδιά;
κ. Μπούα Να σας απαντήσω; Γιατί δεν έχουμε μείνει με τα χέρια σταυρωμένα… 
Λάμπρος  Χαβέλας Γιατί  πιστεύω ότι  εάν  το  πούμε,  θα  βρεθούν  πάρα πολλοί  οι 
οποίοι  θα  προσφερθούν.  Απλά  θέλω  να  μου  πείτε  εάν  έχετε  κάνει  εσείς  κάποια 
ενέργεια. Και αν χρειάζεστε κάτι.
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κ. Μπούα Σίγουρα θα χρειαστούμε.  
Λάμπρος Χαβέλας Καλό είναι… η τηλεόραση εδώ φαίνεται πως μπορεί να παρέμβει 
αν και δεν είναι ο ρόλος της αυτός. Πως μπορεί να βοηθήσει να αντιμετωπιστούν 
τέτοιου είδους προβλήματα. Και εκεί που ο μητροπολίτης, ο σεβασμιότατος ζητά τα 
40000 ευρώ, είμαι σίγουρος ότι θα βρεθεί κάποιος ιδιώτης, ο δήμος…
Παρουσιάστρια Ή κάποιοι ιδιώτες…         
Λάμπρος Χαβέλας …να πούνε ότι εμείς εδώ έχουμε το χώρο, φέρτε τα παιδιά. 
Σπύρος Ζουμπουλίδης Να απαντήσω; Μια κίνηση που κάναμε σήμερα.
Λάμπρος Χαβέλας Ναι, κύριε Ζουμπουλίδη.
Σπύρος  Ζουμπουλίδης Και  απευθύνομαι  στον  σεβαστό  περιφερειάρχη,  κύριο 
Σπύρου και τον αντιπεριφερειάρχη, κύριο Σκούρτη. Από την έρευνα που κάναμε με 
την κυρία Μπούα, υπάρχει χώρος που ανήκει στο υπουργείο υγεία και κοινωνικής 
αλληλεγγύης,  ένας χώρος υπάρχει  δημόσιος στην Εβραϊκή… Κάλλιστα μπορεί να 
παραχωρηθεί  για  χρήση  για  να  στεγάσουμε  αύριο,  όχι  μεθαύριο  αυτά  τα  παιδιά. 
Εφόσον  ο  σεβασμιότατος  αδυνατεί  να  δώσει  αυτό  το  χώρο,  καλώ  δημόσια  σε 
ανταπόκριση τους  υπεύθυνους  της  περιφέρειας  κύριο  Σπύρου  και  κύριο  Σκούρτη 
αύριο να καλέσει τις υπηρεσίες του να διερευνήσει αυτό το θέμα, να δώσουμε άμεση 
λύση. Και πιστεύω εάν στο οξύτατο αυτό πρόβλημα της Κέρκυρας γίνουν κοινωνοί 
όλοι, πιστεύω ότι θα βρεθεί μία χρυσή τομή, τα 20-25 χιλιάρικα που κοστίζει  για 
αυτές τουλάχιστον τις ώρες να βρεθούν. Και ξέρετε κάτι; Η αξία δεν είναι μονάχα η 
απασχόληση αυτών των παιδιών, οι τρεις ώρες… Και μόνο η διαδικασία ότι θα βγει 
από το σπίτι-φυλακή προς τον εξωτερικό χώρο και θα ξαναμπεί μετά από τέσσερις-
πέντε ώρες με τη διαδικασία του ταξιδιού, καταλαβαίνετε ότι είναι όαση για αυτό το 
παιδί. Και ένα άλλο παράγοντα που δε θίξαμε. Ορισμένες μητέρες, έστω και λίγες… 
Δυο τρεις ήταν που εργάζονταν, αναγκάστηκαν να εγκαταλείψουν την εργασία τους.  
Δηλαδή δεν είχαμε μόνο τη στέρηση την εκπαιδευτική και την ψυχολογικοκοινωνική 
υποστήριξη  του  παιδιού,  είχαμε  και  απώλεια  του  βιοτικού  επιπέδου…  Δηλαδή 
ρίχνουμε  πλέον  και  ολόκληρη  την  οικογένεια  στον  καιάδα.  Αυτά  είναι  τα 
αποτελέσματα αυτού του κλεισίματος αυτού του σχολείου. Κάποιος πρέπει να μας 
ακούσει  από τους υπεύθυνους.  Η κερκυραϊκή κοινωνία έχει  δείξει  ως παράδειγμα 
προς  μίμηση στους  πολιτικούς  την ευαισθητοποίηση της.  Τώρα όμως  ήρθε  και  η 
σειρά  της  αυτοδιοίκησης  και  της  πολιτείας.  Ή  και  της  Εκκλησίας  ακόμη  εάν 
καταλάβει αυτό το πρόβλημα. Έστω και εκ των υστέρων όλοι μαζί να δώσουμε αύριο 
λύση. Τα παιδιά δεν έχουν ανάγκη λύσης μετά από δέκα-δεκαπέντε μέρες.  Αύριο 
έχουν ανάγκη λύσης.  Πριν θρηνήσουμε θύματα και  δεν ξέρω τότε ποιος θα είναι 
υπεύθυνος.  Διότι έχουμε φτάσει σε τέτοια αγανάκτηση, σε τέτοια επιθετικότητα… 
Αυτή την οργή που έχουμε μέσα μας… Κοιτάμε τα παιδιά μας να χτυπιούνται στον 
τοίχο και δεν ξέρουμε πώς να τα αντιμετωπίσουμε. Είμαστε τελείως αβοήθητοι από 
τους πάντες. Αυτό το πράγμα να το συνειδητοποιήσουν οι υπεύθυνοι. Και ο κύριος 
υπουργός  και  η  κυρία  βουλευτής  μας,  που  ψήφισαν  αυτά  τα  απεχθή  μέτρα  να 
καταλάβουν  ότι  η  κοινωνία  μας  δεν  είναι  χρήμα.  Είναι  ψυχές.  Αθώες  ψυχές. 
Βεβαρημένες  ψυχές.  Άτομα  με  αναπηρία  όπως  τους  λέμε.  Αυτό  να  κοιτάξουν 
παρακαλώ. Αύριο!
Παρουσιάστρια Κύριε  Ζουμπουλίδη  δεν  ξέρω  εάν  το  κράτος,  οι  φορείς,  η 
μητρόπολη θα δώσει λύση. Σε αυτό που μπορώ εγώ να σας μεταφέρω είναι ότι το 
τηλεφωνικό κέντρο του START έχει κατακλυστεί από συμπολίτες μας της Κέρκυρας 
και από τηλεθεατές της βορειοδυτικής Ελλάδας.
Λάμπρος  Χαβέλας Και  δεν  μιλούν  και  με  τα  καλύτερα  λόγια.  Αναφέρονται  σε 
επιχειρήσεις  και  η  Εκκλησία  δεν  είναι  επιχείρηση.  Και  μακάρι  να  ήταν  εδώ  ο 
υπεύθυνος τύπου της μητρόπολης. Να ακούσει και να συνομιλήσει με τους πολίτες 
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που ακούνε από όλη τη βορειοδυτική Ελλάδα. Για το τι λένε. Και εδώ έχει να κάνει 
με την Εκκλησία.
Παρουσιάστρια Εμείς πάντως διευκρινίσαμε από την αρχή της εκπομπής, η οποία 
είναι  ζωντανή όπως είναι  κάθε  βράδυ ότι  οποιοσδήποτε  θελήσει  να παρέμβει,  τα 
τηλέφωνα του σταθμού είναι ανοικτά και μακάρι να έχουμε κάποια παρέμβαση είτε 
από τη μητρόπολη είτε από τον κύριο Σπύρου και από τον κύριο Σκούρτη, στους 
οποίους αναφέρθηκε λίγο νωρίτερα ο κύριος Ζουμπουλίδης. Για μία απάντηση, για 
την Εβραϊκή, για το κτίριο που είπατε κύριε Ζουμπουλίδη. Τα τηλεφωνήματα είναι 
πάρα  πολλά.  Ο  κόσμος  βέβαια,  εδώ  οι  κερκυραίοι  λένε  ότι  ο  Άγιος,  ο  Άγιος 
Σπυρίδωνας  θα  βάλει  το  χέρι  του.  Και  βέβαια  το  εννοούν  και  κυριολεκτικά  και 
μεταφορικά. Γιατί ξέρουμε ότι όλοι πάμε στον Άγιο και ανάβουμε ένα κερί. Κυρία 
Μπούα;
κ. Μπούα Αυτό που θα ήθελα να πω κυρία Λέλλα είναι ότι  δεν είναι κακόμοιρα 
παιδιά και δεν είμαστε κακόμοιροι γονείς.
Παρουσιάστρια Καλά κάνετε και το λέτε…                                                        
κ. Μπούα Υπάρχει κρίση αλλά εμείς θα κάνουμε την υπέρβαση. Δε το βάλαμε ποτέ 
κάτω,  δεν  αφήσαμε τα παιδιά όταν τελείωσε το πρόγραμμα «Ήλιος» και  τότε τα 
στεγάσαμε στο υπόγειο από τους προσκόπους… Δεν τα αφήσαμε να πάνε πίσω στα 
σπίτια τους… Δειλά-δειλά έγινε η «Μέλισσα» και σήμερα φτάσαμε στο σημείο τα 
παιδιά αυτά να πωλούν προϊόντα στα σούπερ-μάρκετ, να παίρνουν χρήματα… Εμείς 
δε  βάζουμε  το  κεφάλι  κάτω.  Είμαστε  γονείς  πάνω από  όλα  και  ευτυχώς  έχουμε 
φίλους  που  μας  στηρίζουν.  Και  μέχρι  τώρα  ο  κερκυραίος  έχει  δείξει  μεγάλη 
ευαισθησία  για  αυτό  αν  δούμε  αυτή  τη  στιγμή  ότι  η  Εκκλησία  δεν  καλεί,  θα 
μπορέσουμε εμείς να κάνουμε κάτι δικό μας, να πάρουμε την τύχη των παιδιών μας 
στα χέρια μας και δε θα τα αφήσουμε ποτέ να μπούνε και να κλειστούνε μέσα στα 
σπίτια και  στους  γονείς  που είναι  απελπισμένοι.  Υπάρχουνε  κάποιοι  που είναι  σε 
καλύτερη κατάσταση, υπάρχουνε άλλοι που είναι πραγματικά απελπισμένοι και είναι 
και σε χειρότερη κατάσταση από τα παιδιά τους. Εμείς δε θα το επιτρέψουμε αυτό. 
Γιατί σας είπα. Δεν είμαστε κακόμοιροι και δεν έχουμε κακόμοιρα παιδιά.
Παρουσιάστρια Δεν ξέρω Λάμπρο… Ειλικρινά είναι από τις εκπομπές που δεν ξέρω 
τι να πω… Δεν έχω λόγια να μιλήσω. Δηλαδή προτιμώ να μη μιλήσω καθόλου παρά 
να εκφράσω αυτό που νιώθω. Δε θέλω να μιλήσω άλλο.
Λάμπρος Χαβέλας Αύριο Ηρώ θα γίνει μία κόπια αυτής της εκπομπής και θα πάει 
στην Αρχιεπισκοπή Αθηνών. Στον αρχιεπίσκοπο. Γιατί…
Παρουσιάστρια Εγώ  περιμένω  την  τοπική  Εκκλησία  να  ανταποκριθεί  Λάμπρο. 
Περιμένω να ανταποκριθεί.
Λάμπρος Χαβέλας Μα, ο σεβασμιότατος μητροπολίτης είπε: δώστε μου 40000 ευρώ, 
να βάλω και εγώ άλλα 50000 να ανοίξει το κέντρο.  
Παρουσιάστρια Όλοι μαζί μπορούμε. Αυτό είναι δεδομένο. Δε θα μπω στο τι λέει το 
Ευαγγέλιο, γιατί αυτό δεν είμαι εγώ ικανή να το ερμηνεύσω ούτε έχω τις γνώσεις 
αλλά…
Λάμπρος Χαβέλας Το Ευαγγέλιο δε μιλάει για ευρώ. Το Ευαγγέλιο Ηρώ δε μιλάει 
για ευρώ. Μιλάει για αγάπη, για συμπόνια… Μιλάει για βοήθεια και οι ιερείς  τα 
ξέρουν  καλύτερα  από εμένα.  Δε  μιλάει  για  ευρώ.  Δεν  υπήρχε  στο  λεξιλόγιο  του 
Ιησού το ευρώ.
Παρουσιάστρια Εγώ περιμένω να υπάρξουνε κάποιες κινήσεις. Και να υπάρξουν και 
από τη μητρόπολη και από την περιφέρεια και από το δήμο. Ας μην αναλάβει ένας, ας 
αναλάβουν και οι τρεις. Γιατί στο τέλος αυτά τα δεκαπέντε παιδιά θα τα «υιοθετήσει» 
ο κερκυραϊκός λαός. Και θα τους προσφέρει πολλά περισσότερα, πιστέψτε με είμαι 
σίγουρη  από  αυτά  που  δεν  έχει…  Αλλά  μητρόπολη,  περιφέρεια  και  δήμος  ας 
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ενωθούν.  Ας  ασχοληθούν.  Κύριε  Ζουμπουλίδη…  Έχουμε  δύο  λεπτά  για  να 
κλείσουμε…     
Σπύρος Ζουμπουλίδης  Εγώ θέλω να ζητήσω συγγνώμη για την οργή που έβγαλα. 
Δεν  είναι  του  χαρακτήρα μου.  Το μόνο  που  μπορώ να  πω στην εκπομπή  σας… 
Σεβασμιότατε… Συγγνώμη  για  την  οργή  μου.  Παράκληση  σαν  γονιός  κάνω  που 
έχουμε πολλές θυσίες για αυτά τα παιδιά κάνει ως οικογένεια. Ανταποκριθείτε στο 
κάλεσμα  το  δικό  μας.  Θυμηθείτε  τα  λόγια  του  Ιησού  Χριστού.  Τα  λόγια  του 
Ευαγγελίου.  Και αυτά με στοργή, συμπόνια και  αγάπη… Αυτά τα αισθήματα της 
Εκκλησίας  να  τα  φέρετε  στο  προσκήνιο  για  να  επιστρέψουν  τα  παιδιά  με  τις 
βαρύτερες αναπηρίες που η πολιτεία ρατσιστικά τα έστειλε στον καιάδα και στους 
αποκλεισμούς εκπαιδευτικούς και κοινωνικούς, να τα φέρετε και να τους δώσετε πάλι 
έστω και την ολιγόωρη ελευθερία.  Το αξίζουν σεβασμιότατε.  Το αξίζουν αυτές οι 
ταλαιπωρημένες οικογένειες. Δεν είναι ευρώ. Είναι ψυχές πονεμένες, ανήμπορες που 
περιμένουν τη βοήθεια της πολιτείας, της κοινωνίας και βεβαίως πάνω από όλα της 
Εκκλησίας. Σας παρακαλώ να μας ακούσετε. Καταθέτουμε την ψυχή μας, την ελπίδα 
μας σε εσάς.  Και βεβαίως ως δεύτερη λύση περιμένουμε από την περιφέρεια μια 
εύκολη και άμεση λύση.
Παρουσιάστρια Κυρία Μπούα;
κ. Μπούα Τι άλλο να πει κανείς… Νομίζω τα είπαμε όλα. Η ατμόσφαιρα είναι βαριά, 
το κλίμα είναι βαρύ… Μόνο όσοι δεν ξέρουν δεν μπορούν να καταλάβουν. Εμείς το 
έχουμε  ζήσει  στο  πετσί  μας,  το  ζούμε  κάθε  μέρα…  Τι  να  πω…  Ο  κόσμος 
τουλάχιστον είναι μαζί μας και αυτό μας δίνει δύναμη.
Παρουσιάστρια Αυτό μπορώ να σας το βεβαιώσω γιατί τα τηλεφωνήματα από το 
πρώτο λεπτό της εκπομπής μέχρι και αυτή τη στιγμή που μιλάμε είναι πάρα πολλά. 
Και ειλικρινά κυρίες και κύριοι σας ευχαριστούμε πάρα πολύ. Γιατί είναι ένα μήνυμα 
αυτό το αποψινό δικό σας, ότι υπάρχει ελπίδα. Μπορεί να μην υπάρχει από εκεί που 
προσδοκούμε από το κράτος,  την τοπική αυτοδιοίκηση αλλά υπάρχει  ελπίδα.  Και 
υπάρχει από τους ίδιους τους πολίτες. Να σταθεί ο ένας δίπλα στον άλλον. Λάμπρο;
Λάμπρος Χαβέλας Εγώ το είπα Ηρώ. Δεσμευόμαστε να έχουμε επικοινωνία με τον 
αρχιεπίσκοπο. Θα επικοινωνήσουμε και με το γραφείο του περιφερειάρχη και του 
αντιπεριφερειάρχη κυρίου Σκούρτη προκειμένου να δούμε τι ακριβώς θα γίνει. Εγώ 
δεν θα μπω στη διαδικασία να μιλήσω με τη μητρόπολη Κέρκυρας. Νομίζω ότι αυτά 
τα οποία δήλωσε ο σεβασμιότατος μητροπολίτης, ότι θέλει 40000 ευρώ… Είχε πει 
20000 ευρώ σε κατ’ ιδίαν συνάντηση με τον κύριο Ζουμπουλίδη… Ότι θέλει 40000 
ευρώ… Νομίζω ότι από εκεί και πέρα παύει να υπάρχει συνεννόηση και διάλογος. 
Αυτό.
Παρουσιάστρια Λοιπόν…  Κύριε  Ζουμπουλίδη,  κυρία  Μπούα  σας  ευχαριστούμε 
θερμά που απόψε ήρθατε εδώ και συζητήσαμε ένα τόσο σημαντικό θέμα για εσάς, για 
τις οικογένειες που βιώνετε αυτόν τον Γολγοθά και ήρθατε εδώ για να το μοιραστείτε 
μαζί  μας  και  με  τους  τηλεθεατές  μας.  Θα το  παρακολουθήσουμε  και  εμείς.  Όσο 
μπορούμε. Και θα βοηθήσουμε όσο μπορούμε. Στην κατεύθυνση να δοθεί λύση. Για 
αυτά τα παιδιά και για όσα άλλα παιδιά χρειάζονται κάτι γιατί τα παιδιά δεν είναι δύο 
ταχυτήτων, ούτε νούμερα ούτε ευρώ. Είναι παιδιά. Τελεία.
Λάμπρος Χαβέλας Και κάτω από τη σκέπη του Ιησού Χριστού όλα τα παιδιά είναι 
ίσα. 
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Το ΕΣΡ έχει επιληφθεί της υποθέσεως κατόπιν καταγγελίας ιδιώτη. Πρόκειται περί 
εκπομπής η οποία ασχολήθηκε με την επικαιρότητα και ειδικότερα με την διακοπή 
λειτουργίας κέντρου παιδιών με βαριές αναπηρίες. Κατά τη διάρκεια της εκπομπής οι 
τηλεπαρουσιαστές  αναφέρθηκαν  επικριτικώς  στο  πρόσωπο  του  Μητροπολίτη 
Κερκύρας,  αλλά  παρέλειψαν  την  υποχρέωση όπως  ζητήσουν  την  παρέμβαση  του 
Μητροπολίτη για να εκθέσει τις απόψεις της Μητροπόλεως. Είναι αληθές ότι κατά τη 
διάρκεια της εκπομπής προβλήθηκαν σχετικές απόψεις της Μητροπόλεως που είχαν 
εκτεθεί προ της εκπομπής, αλλά κατά τη διάρκεια αυτής, από τους συμμετέχοντες 
στην εκπομπή εξετέθησαν νέα γεγονότα για τα οποία θα έπρεπε να εκζητηθούν οι 
απόψεις  της  Μητροπόλεως ούτως ώστε  η πληροφόρηση των τηλεθεατών  να γίνει 
αντικειμενική,  πλήρης  και  επίκαιρη.  Για  την  εν  λόγω  εκτροπή  ενδείκνυται  όπως 
επιβληθεί στον τηλεοπτικό σταθμό η διοικητική κύρωση της συστάσεως.

Για τους λόγους αυτούς
Το Εθνικό Συμβούλιο Ραδιοτηλεόρασης

Επιβάλλει  στην  εταιρεία  με  την  επωνυμία START  TV  ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ  & 
ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ Α.Ε. (πρώην ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ ΤΗΛΕΟΠΤΙΚΕΣ &  
ΕΚΔΟΤΙΚΕΣ ΕΠΙΧΕΙΡΗΣΕΙΣ Α.Ε.), ιδιοκτήτριας του τηλεοπτικού σταθμού με το 
διακριτικό  τίτλο  START  TV  (πρώην  ΤΗΛΕΚΕΡΚΥΡΑ) Νομού Κέρκυρας, τη 
διοικητική κύρωση της συστάσεως όπως οι τηλεοπτικές εκπομπές της διέπονται από 
τις αρχές της αντικειμενικότατος, πληρότητος και επικαιρότητος της πληροφόρησης, 
με απειλή επιβολής αυστηροτέρων κυρώσεων.

Κρίθηκε,  αποφασίστηκε  την  21η Μαρτίου  2013,  καθαρογράφτηκε  και 
δημοσιεύθηκε κατά την 5η Απριλίου 2013.

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ ΤΟΥ Ε.Σ.Ρ.

           ΙΩΑΝΝΗΣ ΛΑΣΚΑΡΙΔΗΣ
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